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ماجرای  سازگار:  جواد   – گروه سیاسی 
انتصاب داماد علیرضا زاکانی به عنوان مشــاور 
شهردار تهران اصلا عجیب نیست. اینکه زاکانی 
در تبلیغات انتخابات ریاســت جمهوری فریاد 
می زد که ما بســتگان خود را سرکار نمی آوریم 
هم حرف خاصی نیست و از این نوع شعارها در 
این انتخابات بســیار داده شده که اندک اندک 
توخالی بوده آنها ثابت می شــود. اینکه اعضای 
شــورای شــهر هم در حال رفــع و رجوع این 
رفتار زاکانی هســتند هم غیر قابل پیش بینی 
نبود؛ شــورای شهری که قانون مشاغل مرتبط 
با مدیریت شــهری را در مــورد زاکانی نادیده 
می گیــرد و او را علی رغم تحصیلات نامرتبط 
شهردار می کند، باید هم از او حمایت کند! در 
واقــع همه اینها روی هم فقط شــاهدی دیگر 
است بر وضعیت  اصولگرایانی که از همه چیز، 

فقط ادعایش را دارند!
چنــد روزی اســت که در فضــای مجازی 
حکم زاکانی برای دامادش مــورد توجه افکار 
عمومی قرار گرفته اســت: » علیرضــا زاکانی، 
شهردار تهران در حکمی حسین حیدری را به 
عنوان مشاور و دســتیار ویژه شهردار در حوزه 
هوشمندســازی، فناوری های نویــن و نوآوری 
شــهری منصوب کرد«. مهمترین پرسشی که 
بعد از این انتصاب شکل گرفت ، این بود: زاکانی 
که می داند چه شعارهای رنگارنگی در انتخابات 
خرداد ماه داده ، چــرا این قدر هوش به خرج 
نداد که دامادش را به مســئول دیگری بسپارد 
تا پســت بگیرد و در عوض داماد آن مسئول را 
 در شهرداری مشــغول کند که اب از آب تکان
 نخورد؟!  زاکانی اما بیدی نیست که با این بادها 
بلرزد. او بعد از چنــد روز بالاخره به واکنش ها 
نسبت به انتصاب دامادش در شهرداری پاسخ 
داد و در توئیتی نوشــت: » جهت پاسخگویی 
خدمت عزیزان، آقــای مهندس حیدری هیچ 
رابطــه استخدامی باشــهرداری ودریافتــی از 

آن نخواهد داشــت وصرفــا از تجربه و دانش 
علمی ایشــان درحوزه هوشمندســازی تهران 
اســتفاده خواهم کرد. این امر غیرقانونی نبوده 
و این حکم صرفا برای اشــراف ونظارت دقیق 
بنده از طریق ایشــان در این پروژه مهم صادر 

شده است.«
پاسخ اعضای شــورای شهر هم در این باره 
البته دســت کمی از پاسخ زاکانی ندارد. مهدی 
چمران در حاشــیه جلسه ســه شنبه شورای 
شهر تهران به طریقی جالبتر به انتصاب داماد 
زاکانی به سمت مشاور ویژه شهردار گفت: من 
در جریان نبودم اما شنیدم و می پرسم ببینم از 
چه قرار است.گویا براساس نسبت و این چیزها 
نبوده اما سوال می پرسم. اگر یک نفر از نزدیکان 
باشد هم می تواند جایگاه داشته باشد به شرط 
اینکه توان و قابلیت پذیرش انتصابات را داشته 

باشد.  
سخنگوی شورای شهر تهران اما هوشمندتر 
از چمران اســت . او در یادداشتی درباره حکم 
انتصاب جدید شهردار تهران بعد از توضیحاتی 
نه چندان مرتبط نوشت: »حوزه هوشمندسازی 
و فناوری اطلاعات به لحاظ حساسیت امنیتی و 
ارتباطی، حکم چشم و گوش شهردار را دارد...  
لذا آقای زاکانی از آقای حسین حیدری که هم 
متخصص و با تجربه در این حوزه اســت و هم 
کاملا مورد اعتماد، دعوت کرده اســت که این 
مسئولیت را به نیابت از خودش بپذیرد و چشم 
و گوش شــهردار در این حوزه و عملا دستیار 
و بــازرس ویــژه او در تحقق هوشمندســازی 
تهران باشــد.« اما داســتان به همین سادگی 
تمام نمی شــود. طبق قانون مصوب شــورای 
اسلامی شــهر تهران در ســال 1397 »به کار 
گیری بســتگان مدیران شــهرداری تهران و 
واحدهــای تابعه و بســتگان اعضای شــورای 
اسلامی شــهر تهران طی دوره مســئولیت در 
شــهرداری تهران و واحدهای تابعه و شــورای 
اسلامی شــهر تهران ممنوع است«. این قانون 

هیچ استثنایی را در بر ندارد.  
در فضای مجازی این موضوع هم مطرح شد 
که حقوق گرفتن از شهرداری بابت مشاوره در 
حوزه یاد شده چندان اهمیتی ندارد که زاکانی 
روی آن مانور می دهد. بلکه این حوزه ای است 
که در آن پروژه ای پول دریافت می شود و البته 
بحث رزومه ســازی هم در این خصوص مهم 
است. یکی از فعالان سیاسی در توئتی نوشت: 
»متوجه نمی شوم! اگر قرار بود حسین حیدری 
مشــاور و دستیار ویژه باشــد و حقوق و مزایا 
دریافت نکند، باید رد حکم او عنوان »افتخاری« 
ذکر می شــد و حتی بهتر بــود حکمی )رزومه 
سازی( صادر نمی شد! این همه حاشیه و هزینه 
برای یک حکم افتخاری؟! نمی شــد از خدمات 

داماد در دورهمی های فامیلی استفاده کرد؟« 
وحید اشــتری هم در این خصوص نوشت: 
» وقتی ســر و صدا بلند شــده و آقای زاکانی 
می خواهــد توییت بزند که دامــادم را بعنوان 
دســتیار رایگان و افتخــاری بکارگیری کردم، 
حتی یک نفر مشاور کنار دست شهردار تهران 
نیســت که به وی بگوید حضــرت والا همین 
هفته پیش بخشنامه کردید که حتی بکارگیری 
نیروی افتخاری و رایگان در مجموعه شهرداری 

ممنوع است. «
در فضــای مجازی همچنیــن این موضوع 
مطرح شــد که زاکانی در انتصاب های فامیلی 
ســابقه دار است . یک فعال اصولگرا نوشت که 
زاکانی قبلا نیز بر ســر انتصاب مسعود فیاضی 
برادر دامــاد دیگرش در مرکــز پژوهش های 

مجلس مورد انتقاد قرار گرفته بود. 
دوره داماد سالاری

داستان داماد زاکانی فقط تلنگری است که 
بگوید به نظر می رسد آقازاده ها به جایگاه خود 
رسیده اند و دیگر اشــباع شده اند! حالا نوبت 
افرادی چون عروس و دامادها اســت که از قبل 

نسبت سببی بالا بروند. 
 در فضای مجازی دامادهایی که این ایام در 

حال رشــد هستند در حال شناسایی و معرفی 
هستند: فرشــاد مهدی پور معاون مطبوعاتی 
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی داماد حســن 
خجسته است. جواد محمدی دبیر هیات عالی 
جذب اعضای هیات علمی شورای عالی انقلاب 
فرهنگی داماد محمدی عراقی عضو این شــورا 
اســت. محمد آقاسی دبر ستاد فرهنگ شورای 
عالــی انقلاب فرهنگی داماد سرلشــگر رحیم 
صفوی است. وحید خاوه ای مدیر عامل جدید 
بنیاد علوی داماد احمدی مقدم فرمانده اسبق 
نیروی انتظامی اســت. مالک رحمتی قائم مقام 
آستان قدس داماد هاشمی معاون اقتصادی ستاد 
اجرایی فرمان امام است. احمدی داماد محسن 
رضایی هم قرار بوده مدیر عامل بانک صادرات 

شود که استخاره بد آمده است!
عادت کرده ایم

ســایت عصر ایران در مطلبی در واکنش به 
انتصاب داماد زاکانی به عنوان مشــاور شهردار 
تهران نوشت: »سیاسیون عزیز از هر دو جریان 
بدانند که ما دیگر به انتصاب های فامیلی شما 
عادت کرده ایم و واقعا لازم نیســت هرگاه پای 
انتخابات به وســط می آید، شما از شایستگی 

حرف بزنید و بگویید وقتی ما سرکار می آییم، در 
خانه ی فامیل را قفل می زنیم که از خانه بیرون 
نیاید چه برسد به اینکه به آنها پست بدهیم! اما 
وقتی همین که از روی پل گذشتید، کار خود را 
انجام دهید و انتصاب های فامیلی را رونق دهید.

تا وقتــی که قانــون مشــخصی در مورد 
انتصاب های فامیلی توسط مجلس به تصویب 
نرســید، داستان همین است. چه اشکالی دارد 
که دولت در لایحه ای یا پارلمان در طرحی، این 
قانون را مطرح کنند که هرکسی در هرجایگاه 
مسئولیتی قرار گرفت، حق ندارد حکمی حتی 
به عنوان مشاور برای اقوام درجه یک، دو و سه 

بزند.
کار به جایی رســیده اســت که آشنایان و 
دوســتان یک چهره سیاسی منتظر رسیدن او 
به قدرت هســتند و حتی نامبرده را تشویق به 
پذیرش مســئولیت می کنند تا از این آرد برای 
خود نان درست کنند. شاید اگر قانونی داشتیم 
که همه می دانستند اگر پدر همسرشان یا عمو 
و خاله شان مسئولیتی بگیرد، هیچ آبی برای آنها 
گرم نشــود، این همه آتش مسئولیت گرفتن 

نمی دمند.«

بانوی خوش الحان لبنانی و آقای تتلو
محمدرضا اسلامی

برای آقای علم الهدی و آن فرصت ها که از دست رفت.
چهارســال پیش در چنین روزی، محبوب ترین خوانندۀ موسیقی پاپ جهان 
عرب در اوج شهرت و اقبال، اعلام بازنشستگی کرد و گفت که دیگر نخواهد خواند.
امل حجازی، بانوی خوش الحان لبنانی به مناسبت میلاد پیامبر، قطعه ترانه ای 
را در ســتایش حضرت محمّد خواند و در صفحه فیس بوکش نوشت:   »پروردگار 
بالاخره دعای من را اجابت کرد... سال ها بود که من میان علاقه عاشقانه ام به هنر 
از یک ســو، و ستایش و پرستشــم برای نزدیکی به عقاید دینی ام، در کشمکش 
بودم. من این کشمکش درونی را سال ها در خودم داشتم تا بالاخره خداوند پاسخ 

نیایش های من را داد.« 
آن روز، بســیاری گفتند که امل حجازی بر سر این عهد نخواهد ماند و او )که 
آلبومهایش »فروش میلیونی« در کشورهای عرب زبان دارد( نخواهد توانست که 
بر این ســلوک جدید بماند. مگر می شــود که کسی از میلیونها دلار درآمد صرف 

نظر کند؟!
در ایــن دنیایی کــه اوج آمال یک دختر امروزی می تواند رســیدن به چنین 

جایگاهی از ثروت/شهرت باشد... مگر می شود؟
نه فقط یکسال که چهار سال گذشــت و امسال در حوالیِ همان روزهایی که 
امل_حجازی به آن ســمت و سو رفت، تتلو کنسرت برگزار کرد و برآورد شد که 
ایرانیان برای شرکت در کنسرت او در ترکیه حدود 100 میلیارد تومانخرج کردند 
تا به کنسرتِ کسی بروند که در میان ترانه هایش نه اشعار فاخر، که الفاظ رکیک و 

فحاشی برای مخاطبش به کار می برد. 
شوک و حیرتی که هواداران تتلو در شکستن ورودیهای سالن برگزاری کنسرت 
ایجاد کردند یک »علامت ســوال« به ذهن ها نشاند که »چرا؟« ؛ »چه کرده ایم« 
که نسل جدید ایرانیان برای شرکت در مراسم تتلو در ترکیه میلیاردها تومان خرج 

می کنند؟
ادامه در صفحه 12

خاندوزی سخنگوی اقتصادی دولت شد 
سید ابراهیم رئیسی روز سه شنبه در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
با اشــاره به فضاسازی رسانه ای و ایجاد جنگ روانی برای بی ثبات جلوه دادن و 
افزایش کاذب قیمت ها با هدف ناامیدی مردم  تاکید کرد: نهادها و دســتگاه های 
مرتبط با عرضه، تولید و تامین کالاها نباید بدون هماهنگی با ســتاد تظیم بازار 
قیمت ها را تغییر دهند. به گزارش ایســنا، بر اســاس تصمیم ســتاد هماهنگی 
اقتصادی دولت، ســتادهای تنظیم بازار در استان ها نیز باید به صورت منظم به 
ریاســت استاندار تشکیل جلســه دهد و با نظارت بر روند تولید و عرضه کالا با 
ستاد مرکزی در تهران هماهنگ عمل کند. در این جلسه همچنین سید احسان 
خانــدوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی نیز به عنوان ســخنگوی حوزه اقتصادی 

دولت تعیین شد.

ابلاغ آزادی امیرحسین مرادی
 از متهمان پرونده آبان ۹۸

وکیل مدافع امیرحسین مرادی از ابلاغ آزادی موکلش یکی از متهمان پرونده 
آبان ماه 9۸ خبر داد. به گزارش ایسنا، بابک پاک نیا در توییتر نوشت: » با توجه 
به تودیع وثیقه، دســتور قضایی مبنی بر آزادی  امیرحسین مرادی ابلاغ شد؛ از 
همه عزیزانی که مساعدت فرمودند صمیمانه سپاسگزارم؛ امیدوارم به زودی خبر 

مختومه شدن پرونده و آزادی بی قید و شرط موکلم را اطلاع رسانی کنم.«
امیرحسین مرادی، سعید تمجیدی و محمد رجبی سه بازداشتی حوادث آبان 

سال 9۸ از سوی شعبه 1۵ دادگاه انقلاب به اعدام محکوم شده بودند. 

نگاه

اخبار کوتاه

برای حضور داماد زاکانی در شهرداری تهران چه توجیهاتی شکل گرفت؟ 

پای دامادها جای پای آقازاده ها 

رئیس قــوه قضائیه با اعلام آمادگی دســتگاه قضا برای 
هماهنگی و همکاری بیشتر با دولت در جهت حل مشکلات 
با کمترین هزینه و در کوتاه ترین زمان ممکن دســتور داد 
کارگروه مشــترکی برای آسیب شناســی پرونده های مهم 

اقتصادی موجود تشکیل شود.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضائیه،  محســنی اژه ای در 
نشست تخصصی بررسی آســیب های واگذاری شرکت های 
دولتی به بخش خصوصی که با حضور وزرای اقتصادی دولت 
و مقامات عالی قضایی برگزار شد، اظهار داشت: امروز دشمن 
به طور جد اقتصاد کشــور ما را هدف قرار داده و امید بسته 
که از طریق فشار اقتصادی برای نظام و مردم عزیز ما مشکل 

آفرینی کند.
محســنی اژه ای افزود: باید متناسب با اهمیت اقتصاد و 
اهمیت شــرایطی که در جنگ اقتصادی قرار داریم با ابتکار 
و خلاقیت و اصلاح ساختارها و تغییر قوانین متناسب با این 

شرایط در جهت مقام سازی اقتصاد گام برداریم.
وی خاطرنشان کرد: ساختار، قوانین و مقررات و مصوبات 
مربوط به دهه های گذشته پاسخگوی نیازها و مقتضیات امروز 
کشور نیســت و باید با همفکری همه بخش های حاکمیتی 

قوانین اصلاح و بروز رسانی شود.
رئیس قوه قضائیه با تاکید بر لزوم اجرای خصوصی سازی 
بر اســاس اصل ۴۴ قانون اساســی اظهار داشــت: قانون بر 
واگذاری بنگاه های اقتصادی به بخش خصوصی تاکید دارد 
و باید اجرا شــود و اگر خصوصی سازی ها اشکال داشته باید 
ایرادات این کار برطرف شود نه آن که جلوی آن گرفته شود.
محســنی اژه ای افزود: همه ارکان کشــور ساعت ها برای 
تدوین سیاســت های اصل ۴۴ تلاش کرده و اهدافی را برای 
واگذاری ها تعیین کردند و این سیاست ها به تایید مقام معظم 
رهبری رسیده است و نباید دوباره و به یکباره سیاست ها را 

عوض کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: اگر قانون خــلاء دارد باید آن را با 
تصمیمات کارشناســی برطرف کنیم نــه آن که عجولانه 
تصمیمی بگیریم که بعد از گذشــت ۴ ســال دوباره مجبور 

شویم به همان روال قبل برگردیم.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به موضوع پرونده های متعدد 
و سنگینی که درباره واگذاری ها تشکیل شده و برای دولت و 
مردم حاشیه ساز بوده و بعضا مورد سوء استفاده دشمنان قرار 
گرفته، اظهار داشت: واگذاری ها از هدف اصلی خود منحرف 

شده اند که این مسأله نیازمند توجه ویژه وزیر اقتصاد و اتخاذ 
تدابیر لازم است.

محسنی اژه ای خاطرنشان کرد: چند هزار میلیارد پروژه 
نیمه کاره در کشور وجود داشت که دو سال قبل در شورای 
عالی اقتصادی برای واگذاری آن ها تصمیم گیری شد که باید 

نحوه این واگذاری ها و وضعیت این پروژه ها بررسی شود.
وی فراهم نکــردن زمینه های واگــذاری را از مهمترین 
معضلات در واگذاری ها عنوان کرد و متذکر شد: بنگاه هایی 
که بر اســاس قانون و با تدبیر و دقت واگذار می شــوند باید 
پــس از فراهم کــردم مقدمات، پس از واگــذاری هم برای 
تداوم فعالیتشان مورد حمایت قرار گیرند، اما در حال حاضر 
یا حمایت نمی شــوند یا حمایت شایســته از آن ها صورت 

نمی گیرد.
رئیس قــوه قضائیه گفــت: امروز بخــش خصوصی به 
واگذاری ها عمدتا اعتماد ندارد در حالی که قراردادهای دولتی 

باید مطمئن ترین قراردادها باشد.
محسنی اژه ای افزود: وقتی دولت در هر زمینه ای قراردادی 
منعقد می کند باید همه محاسبات را انجام داده باشد تا آن 
قــرارداد از محکم ترین قراردادها باشــد که به راحتی به هم 

نخورد، اما متاسفانه در ادوار و دولت های مختلف دیده شده 
قراردادها با تغییر دولت ها و سیاست ها ابطال و یا عوض شده 

است.
وی با بیان این که بخش قابــل توجهی از واگذاری ها از 
ســوی دولت ها فسخ شــده اســت، تاکید کرد: این مسئله 
خیلی مهم اســت که اگر قرارداد می بندیم در کارشناسی و 
اعتبارسنجی و سایر ملاحظات نهایت دقت را داشته باشیم تا 

پای قرارداد خود بایستیم.
محسنی اژه ای اعتمادســازی را امری مهمی دانست و با 
بیان این که اعتمادسازی با حرف به وجود نمی آید و نیازمند 
اقدام و عمل است، افزود: اگر اعتماد وجود نداشته باشد کسی 
نمی آید یک شرکت یا بنگاه اقتصادی را تحویل بگیرد و آن 

را رونق دهد چرا که نسبت به آینده این کار اطمینان ندارد.
وی تصریح کرد: یکی از راه های اعتمادســازی بررســی 
پرونده های تشکیل شــده و احکام صادره درباره واگذاری ها 
اســت که اگر واقعاً کسی فســاد و تبانی و یا از وظیفه خود 
تخطی کرده با او برخورد شود، اما اگر فسخ قراردادها به دلیل 
فشارهای سیاسی و تغییر سیاست ها بوده، حق تملیک کننده 

ضایع نشود.

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: مجلس قانون 
نظارت بر رفتار نمایندگان را در کمیسیون آیین نامه داخلی 
مجلــس اصلاح کرده و قانون در این زمینه ســختگیرانه تر 

خواهد شد.
به گزارش ایسنا، احمد امیرآبادی فراهانی در برنامه گفت 
وگوی ویژه خبری دوشنبه سوم آبان ماه با موضوع راهکارهای 
شفاف سازی مکاتبات و ارتباطات نمایندگان مجلس گفت: 
راهکار پیشگیری از بروز فساد، مبارزه با ریشه هاست و یکی 
از مباحث مطرح در این خصوص موضوع تعارض منافع است. 
تعارض منافع به این معنی که فرد بین منافع فردی، سازمانی 
یا مردمی می ماند و اگر طرف منافع خود را بگیرد قطعاً قابل 

قبول نیست چرا که فساد شکل می گیرد.
نماینــده مردم قم در مجلس یازدهم با بیان اینکه از این 
نوع تعارض منافع در قوای سه گانه، دستگاه های حاکمیتی 
و حتی در بخش خصوصی، نظام مهندســی، پزشکی و بین 
جامعه وکلا وجود دارد، افزود: مهندسانی که برای خود حق 

الزحمه تعیین می کنند یا اتحادیه ای که به یک صنف خاص 
مجوز کسب نمی دهد، دچار تعارض منافع شده است، اما این 
موارد در بخش دولتی بیشتر دیده می شود که البته باید هم 
مورد توجه واقع شــده و ما باید نگاه جامعی به این موضوع 

داشته باشیم.
وی با اشــاره به برخی موارد در مجلس شورای اسلامی و 
موضوعاتی که با آنها برخورد شده یا به دلیلی با آنها برخورد 
نشده، اظهار کرد: در بحث شفافیت در مجلس اقداماتی شده، 
اما آنچه بیشتر مطالبه می شود، بحث شفافیت آرا است، این 
در حالی اســت که شفافیت آراء یکی از بخش های شفافیت 

است. 
امیرآبادی افزود: با توجه به شرایط کاری و حقوق وزارت 
نفــت، برخی از افــراد تلاش می کنند که در دوره ۴ ســاله 
نمایندگی به این وزارتخانه بروند. در دوره هایی بود که وزیر 

وقت نفت، ۶0 نماینده را به وزارت نفت برد.
امیرآبادی با اشاره به موضوعی که اخیرا درباره استخدام 

دختر یکی از نمایندگان در وزارت نفت مطرح شــده است، 
گفت: آنگونه که من مطلع شــدم، این مسئله آنطور که در 
فضای مجازی منتشــر شده، نبوده است. هر چند که وزارت 

نفت حتماً باید پاسخگو باشد.
وی در توضیح اقداماتی که مجلس یازدهم پیرامون شفاف 
سازی انجام داده است، گفت: مجلس قانون نظارت بر رفتار 
نمایندگان را در کمیسیون آیین نامه داخلی مجلس اصلاح 
کرده و قانون سختگیرانه خواهد شد، مجلس یازدهم با توجه 
بــه تاکید مقام معظم رهبری در آغــاز این دوره اصلاح این 
قانون را انجام داده اســت. همچنین قانــون »از کجا آورده 
اید؟«، در مجلس تصویب شــده و قوه قضائیه باید آن را به 

زودی اجرا کند.
نماینده مردم قم در مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: 
براساس قانون »از کجا آورده اید؟«، مسئولان بعد از انقلاب 
اسلامی باید درباره اموال خود پاسخ دهند، مردم نیز به عنوان 
گزارشگران می توانند در این زمینه به نهادهای ذیربط اطلاع 

دهند.
ایــن عضو کمیســیون اقتصادی مجلس بــا بیان اینکه 
نمایندگان دوره یازدهم مجلس اموال خود را به قوه قضائیه 
اعلام کرده اند، گفت: نمایندگان در پایان دوره نیز باید اموال 

خود را به قوه قضائیه اعلام کنند.
امیرآبادی درباره اقدام دیگر مجلس یازدهم در راســتای 
رفع تعــارض منافع گفت: اقدام دیگر بحث شــفافیت آرای 
نمایندگان است که طرح آن در کمیسیون آیین نامه داخلی 
تهیه و اصلاح شده و در نوبت بررسی صحن قرار دارد. دکتر 
قالیباف از اولین نمایندگان امضاکننده این طرح بوده و دفعه 
قبل نیز که در مجلس مطرح شــد، پیشقدم بود، اما در آن 
زمــان، نمایندگان با آن مخالفت کردند، برخی معتقد بودند 
که شــفافیت نباید محدود به آرای نمایندگان باشد و برخی 
معتقد بودند که شفافیت آرا ممکن است مشکلات دیگری را 
ایجاد کند. در هر صورت این طرح اصلاح شــده و مجدداً در 

نوبت بررسی صحن علنی قرار گرفته است.

یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس شورای اسلامی از حکم دادگاهی برای سارق بادام 

هندی انتقاد کرد.
به گزارش ایسنا، محمود احمدی بیغش در مطلبی در 
صفحه توییتر خود با اشــاره به حکم 10 ماه حبس و ۴0 
ضربه شلاق برای سرقت سه بسته بادام هندی، عدالت قوه 

قضائیه را مخدوش خواند.
وی گفت: شمشیر قوه قضائیه برای ضعفا و پابرهنگان 
بســیار تند، برنده  و قاطع است اما در برابر گردن کلفتان 

مفت خور و گســتاخ، حتی نای بیــرون آمدن از غلاف را 
ندارد.

نماینده شازند در مجلس شورای اسلامی برای بیان این 
ادعــای خود به حکم  10 ماه حبس و ۴0 ضربه شــلاق 
برای سه بسته بادام هندی اشاره کرد و آن را با حکم 10 
سال حبس تعزیری ولی الله سیف و ۸ سال حبس تعزیری 

احمد عراقچی مقایسه کرد که به گفته او، میلیاردها دلار 
اختلال و اختلاس کرده اند.

به گزارش ایسنا، بعد از انتشار حکم دادگاه فردی برای 
سرقت سه بســته بادام هندی، مرکز رسانه قوه قضائیه با 
صدور اطلاعیه ای از تشکیل هیات ویژه ای در دادگستری 
اســتان قم خبــر داد و اعلام کــرد که با توجــه به ابعاد 

مختلف پرونده و اینکه فرد مذکور در سال 9۸ نیز به جرم 
سرقت، محکومیت یک سال حبس را داشته که به واسطه 
بازگرداندن مال ســرقتی اجرای حکــم او تعلیق گردیده، 
هیاتی ویژه مامور شــده موضــوع را از جنبه های مختلف 

مورد بررسی قرار دهد.
با توجه به لزوم تناســب بین جــرم و مجازات و ابعاد 
حقوقی این پرونده هیــات مذکور تلاش خواهد کرد تا از 
تمام ظرفیت هــای قانونی برای تقلیل مجازات و کمک به 

محکوم این پرونده استفاده شود.

دادستان تهران بر لزوم رفع مشکلات موجود 
در زمینه برقراری ارتباط سیستمی دوایر نظارتی 
دادستانی تهران با زندان ها و حوزه های قضایی 
تاکید کرد. به گزارش ایســنا، علی القاصی در 
جلســه ای که به منظور رفع مشکلات موجود 
در زمینــه برقــراری ارتباط سیســتمی دوایر 
نظارتی دادستانی تهران با زندان ها و حوزه های 
قضایی برگزار شــد با تاکید بر ضرورت توسعه 
فناوری های نویــن در دوایر نظارت بر زندان ها 
بیان کرد: در این راستا ضروری است مشکلات 
موجود در این حوزه توســط کارشناسان فنی 

مرکز فناوری اطلاعات بررسی و حداکثر ظرف 
یــک هفته مشــکلات موجود رفع شــود. وی 
همچنین خواســتار برگزاری جلساتی هر 1۵ 
روز یکبار برای پیگیری اجرای مصوبات و سایر 
مشکلات مرتبط با حوزه فناوری اطلاعات شد و 
تاکید کرد: استفاده از تکنولوژی، کاهش اطاله 
دادرســی و ارتقاء کارایی قوه قضائیه و افزایش 

دقت و شــفافیت در رسیدگی  های قضایی را به 
همراه دارد. دادستان تهران در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به اینکه تمامی این اقدامات 
برای آســان تر کردن دسترسی مردم به عدالت 
اســت، گفت: باید متناسب با سرعت پیشرفت 
تکنولوژی در جهت به روزرسانی و کارآمدسازی 
فرایندهــای رســیدگی گام برداشــت. در این 

جلسه که به منظور رفع معضلات حوزه فناوری 
اطلاعات دوایر نظارت دادســتانی بر زندان های 
استان تهران و حل اختلالات موجود در ارتباط 
سیســتمی دوایر نظارت با واحدهای قضایی و 
زندان ها برگزار شــد، احمد رحمانیان، معاون 
اول دادستان، تورک معاون دادستانی در حقوق 
عامه، حجت الاسلام فیروزجایی معاون دادستان 

در امور زندان ها و کاظمی فرد رئیس مرکز آمار و 
فناوری اطلاعات قوه قضائیه و معاونین ذیربط و 
مدیران اداره کل زندان های استان تهران حضور 
داشــتند. پس از طرح معضلات و مشکلات با 
توجه به ضرورت رفع ســریع و به موقع مسائل 
راهکارهای لازم برای توسعه فناوری های نوین 
در فرایند قضایی و جلوگیری از اطاله دادرسی، 
لزوم تسریع در بهره مندی زندانیان واجد شمول 
از تســهیلات الکترونیک و فعال شــدن دفاتر 
خدمت قضایی الکترونیک مســتقر در زندان ها 

بررسی و تصمیماتی در این رابطه اتخاذ شد.

ســلامی  از پیشرفت چشــمگیر ســپاه در عرصه های 
ســایبری و جنگ الکترونیک خبــر داد و گفت: در صحنه 

جنگ اطلاعاتی نیز به دستاوردهای خوبی رسیده ایم.
به گزارش ســپاه نیوز؛  »حســین سلامی« فرمانده کل 
سپاه پاســداران انقلاب اسلامی دیروز در حاشیه جشنواره 
مالک اشــتر نیروهای مســلح که در سالن ۵ آذر ستاد کل 
نیروهای مســلح برگزار شد، اظهار داشــت: شاهد رشد و 

شکوفایی قدرت دفاعی مان در همه عرصه ها هستیم.

وی افزود: نیروی زمینی ســپاه با گســترش در امتداد 
مرزها، برقراری امنیت و ســاخت قــدرت در عقبه، نمایش 
باشــکوهی از یک نیــروی دفاعی در زمیــن را به تصویر 
می کشــد. فرمانده کل ســپاه افزود: نیروی هوافضای سپاه 
در عرصه های موشــکی، پدافند هوایی، پهپادی، فضایی و 
همچنین جنگال )جنگ الکترونیک( به شکل متوازن و در 
عین حال شــتاب داری در حال پیشــرفت است که گاهی 
اوقات مردم ما آزمون های عملیاتی این ســامانه ها را چه در 

رزمایش ها و چه در آزمایش ها در میدان می بینند.
 سلامی ادامه داد: البته به دلیل رعایت حفاظت اطلاعات 
قدرتمان، همه آنچه که به عنوان یک قدرت اساسی ساخته 
می شــود، قابل بیان نیست. وی درخصوص وضعیت نیروی 
دریایی ســپاه نیز اظهار داشت: به منظور نبرد با قدرت های 
بزرگ کــه عموماً بر دریا متمرکز هســتند، ما به شــکل 
بســیار وسیعی در حال گسترش قلمرو قدرت دریایی خود 
هستیم. فرمانده کل سپاه ســپس به خدمت رسانی بسیج 

اشــاره و عنوان کرد: همگان شــاهد هستند که پایگاه های 
مقاومت بسیج چگونه در صحنه های مختلف به مردم کمک 
می کنند و بسیجیان، عرصه خدمت به مردم را میدان جهاد 

خود قرار داده اند.
سلامی در پایان خاطرنشان کرد: الحمدلله در عرصه های 
جنگال و ســایبری پیشــرفت های مطلوب و قابل توجهی 
داشــته ایم و در صحنه جنگ اطلاعاتی نیز به دستاوردهای 

خوبی رسیده ایم.

دستور رئیس قوه قضائیه برای تشکیل کارگروه آسیب شناسی پرونده های مهم اقتصادی

قوه قضائیه باید قانون »از کجا آورده اید؟« را اجرا کند

انتقاد یک نماینده مجلس از حکم سارق بادام هندی

دادستان تهران: 
توسعه فناوری های نوین دسترسی مردم به عدالت را آسان می کند

فرمانده کل سپاه خبر داد

پیشرفت چشمگیر سپاه در عرصه های سایبری و جنگ الکترونیک 

سیاست زپرتی

وقتی روس هــا ایران را اشــغال کردند، 
واژه  زپرتی در میان مردمان این ســرزمین 
نیز متداول شــد. هرگاه ســربازی به زندان 
می افتاد می گفتند: »او زپرتی شد، یعنی آدم 
به دردنخــور و بی خاصیت؛ امروزه نیز از این 
واژه در جامعه به کار برده می شــود، برای آدم هایی که کار و بارشــان خراب 

شده و دیگر رمقی برای اصلاح شرایط موجود ندارد.
بــه گمان مــن هنوز روس هــا آن حال  و هوای اشــغال ایران را در ســر 
می پرورانند، اما نه اشــغال ســرزمینی بلکه به روش های نو برای رســیدن به 
اهداف خویش براســاس نظریه پطر کبیر تزار روسیه که گفته می شود پوتین 
نیز به سیاست های ارضی او علاقمند است تا ایرانیان همیشه در فقر و بحران 

به سر ببرند در آن صورت می توان بر آن ها اعمال قدرت کرد.
در دیپلماســی فعال، روابط با همه کشــورها یک اصل اجتناب ناپذیر است 
مردم باید اثربخشــی این روابط را در زندگــی اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی 
خود به وضوح ببینند. وقت مان را برای کشــورهایی هزینه می کنیم که سالانه 
حتی 100 میلیون دلار روابط تجاری و اقتصادی با آنها نداریم و با کشورهای 
ســر ستیز داریم که ســالانه ده ها میلیارد دلار مراودات اقتصادی را از دست 

می دهیم؟! این ها روابط زپرتی و بی خاصیت است اگرچه لازم است.
شــاید غیرمنطقی ترین جملات این اســت که »اقتصادمان را و زندگی و 
معیشــت مردم را به تحریم ها گره نزنیم« این جمله زیباست اما جملات زیبا 
زندگی مــردم را تغییر نداده  و اقتصاد پویا را شــکل  نمی دهد. واقعیت های 
اقتصادی در روابط با ســایر کشــورها بــه وجود می آید، پوتین هم دســت 
نخســت وزیر افراطی اسرائیل را به گرمی می فشــارد، هم دست رئیس جمهور 
ایران را و هم دست رئیس جمهور آمریکا را و پادشاه عربستان را و… آنچه را 
که پوتین به آن می اندیشــد منافع ملی و فروش نفت و گاز به دنیا و افزایش 

سرانه ناخالص ملی است.
 مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران می گوید »اگر سرمایه گذاری در میادین 
نفتی و گازی نشــود تا ۴ سال آینده واردکننده گاز خواهیم بود« باید سالانه 
حداقل ۵0 میلیارد دلار در بخش نفت و گاز و انرژی سرمایه گذاری کنیم تا در 
رقابت با قطر و امارات عقب نمانیم بخصوص در میادین مشــترک، در مدت ۸ 
سال گذشته میزان سرمایه گذاری ما چقدر بوده است؟! چرا شرکت های روسی 
گوی سبقت را ربوده اند و ما اندر خم یک کوچه ایم؟! برخی دوستان بیت المال 
را صرفاً در یک خودروی مسئول یا هزینه یک معبر ویا غذای مسئول می بینند 
که البته خوب اســت اما صدها میلیارد دلار در عدم سرمایه گذاری کشور در 
بخش های ذکرشده موجب خسارت بر یک ملت می شود یا سکوت می کنند و 
یــا ورود به آن را برای خود پرهزینه می دانند… حکایت ما و تعامل اقتصادی 
با روســیه، حکایت استخوان در چشم قصاب و آن طبیب است که قرن هاست 

ادامه دارد.
یادمــان نمی رود که در اوایل انقلاب روزنامه مردم ارگان حزب توده گلایه 
داشــت که چرا به شوروی سوسیالیستی می گوییم و روسیه و لنین و استالین 
را به نیکی یاد نمی کنیم، توده ای ها بیشتر از کشور خود به شوروی می بالیدند 
و امروزه نیز برخی تا از سیاســت های کره شمالی و روسیه و کوبا و چین نقد 
می  شــود متهم به غرب گرایی و لیبرالیســم می شــوید؟! تاریخ چه زیبا تکرار 
می شــود؛ دیروز از زبان توده ای های کمونیست و امروز از متعصبینی دیگر؟! 
ســرمایه گذاری 17 میلیارد دلاری ایرانیان در بخش مســکن ترکیه و امارات 
و… در این ســال ها و هجوم هزاران جوان به ترکیه برای شــنیدن کنسرت 
انســان بی هویتی چون تتلو این هشدار را به جامعه ایران و زمامداران می دهد 
که با شعار نمی توان از اقتصاد و فرهنگ و سرمایه های این ملت حراست کرد.
اوریانا فالاچی خبرنگار شهیر ایتالیایی در آخرین مصاحبه خود با قذافی از 
او ســوال می کند که: »آیا شما خدا را قبول دارید« قذافی می گوید: »چرا این 
ســؤال را می کنید معلوم است که قبول دارم!!« فالاچی می گوید: »من به این 
نتیجه رسیده ام که شما خود را خدای لیبی می دانید« هیچ حاکمی نمی تواند 
بر مــردم خدایی کند، باید با مــردم بود. سیاســت های زپرتی و عکس های 
یادگاری را کنار بگذاریم، عزت در نوع نشســتن نیســت، وزیر خارجه بگوید 
با دیپلماســی فعال چقدر ســرمایه خارجی را جذب کرده است؟! زیرا قذافی 
کفش های پاشنه بلند می پوشید تا قدش از غربی ها و سران آن ها بلندتر نمایان 
گردد و با این تفکرات ســرزمین و سرمایه های یک ملت را به نابودی کشاند. 
عزت را در منافع ملی و رضایت مندی و اعتماد آحاد ملت جســتجو کنیم که 

این سرمایه از هر موشک نقطه زن و سلاح اتمی اثربخش تر خواهد بود.
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